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Tisztelt Elnök Úti

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyű lésrő l szóló 2012, évi )(XXVI ,
törvény 42. §i (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l szóló 10/2014 . (Ik
24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére, írásbeli kérdést kívánok benyújtani Balog Zoltán ember i
erőforrások miniszter Úrhoz

Mikor nevezik ki az igazgatókat? "

Tisztelt Miniszter úr i

A magyar közoktatás a 2010-es kormányváltás óta szinte évente menetrendszerű válságba

süllyed. Az önök oktatásirányítása újra és újra olyan kezelhetetlen mérték ű alkalmazkodás elé állítj a

az iskolákat. Ezt az Önök kormánya rendszerint az átalakulással járó nehézségekként igyekszi k

beállítani, de a valóság ettő l szomorúbb . Egy néhány fős szervezet, egy kisvállalkozás mentalitásáva l

igyekeznek egy milliókat érintő szektort vezetni, mintha napok, hetek alatt lehetne alapvető

változásokat végrehajtani . Ez kormányzás szempontjából amatőr, az érintettek — gyerekek, tanárok,

szülők, iskolák, vezetők— szempontjából káosz .

2011-ben a Fidesz-kormány úgy döntött, hogy az iskolaigazgatót többé nem a tanárok és a hely i

közosségek, hanem a miniszter nevezi ki az iskola élére . Az elmúlt években ez a megoldás csúfosa n

megbukott. Nem telik el év kifejezetten igazgatói kinevezés miatt előálló botrány nélkül, nem egy

iskolákban tüntetést szerveztek a politikai kinevezett, feladatukra alkalmatlan igazgatók ellen .

Számos helyen egyenesen politikai programokat nyújtottak be a miniszterhez igazgatói pályáza t

helyett . Az igazgatók miniszteri kinevezése semmilyen értelmezhet ő oktatási célt nem szolgált és

nem ért el . Egy dologra jó : politikai kontrollt gyakorolni, megfélemlíteni, akár egyes gyerekek,

tanárok vagy szülők szintjén politikai alapon büntetni .



Az értelmetlen központosítás általában is lelassította a teljes oktatási rendszert . Mi erre a XVIII .

kerületben jól emlékszünk : 2013-ban egyszer már előfordult, hogy több mint 300 kisgyereket ne m

sikerült első körben beiskolázni az új rendszer következtében . Most pedig hasonló történt a z

igazgatói kinevezésekkel is . Minimális elvárás lenne, hogy ha már központosítottak, legaláb b

sikerüljön időben kinevezni az igazgatókat. Nem sikerül .

Két XVIII . kerületi, a KLIK által „fenntartott” iskolában, a Gulner Gyula Általános iskolában és a

Kapocs Általános és Magyar-angol Két Tannyelv ű iskolában úgy indult a nyári időszak, hogy nem

nevezett ki senki igazgatót . Sem a tanárok, sem a szülők, sem a gyerekek nem tudják, ősztő l ki vezet i

az intézményt, miközben a nyár során számos feladatot kell elvégezni, hogy elindulhasson a tanév .

A határidő 2016. június 17-e lett volna .

Ráadásul Önök 2017-től az eddigi maradék önállóságot is felszámolják, totális államosítás t

hajtanak végre az oktatásban Magyarországon . A sokszorosan megbukott KLIK-et nem hogy

felszámolnák, megerősítik, a sokszorosan megbukott tankönyvkiszolgálás mellé pedig a z

Oktatáskutató és Fejlesztő Intézetet is beolvasztják a KELLO-ba .

Ezek alapján nehéz eldönteni, hogy Önök direkt rombolni akarják a hazai közoktatást, vagy

tényleg nem vették észre az elmúlt 5 év káoszát . Nem tudom, melyik lenne nagyobb gond .

Tisztelt Miniszter Úri

1. Az első kérdés: mikor nevezik ki a fenti iskolák igazgatóit ?

2. Ezen túl pedig érdeklődnék, hogy Ön m űködő konstrukciónak látja-e ezt a mostan i

központi kinevezésre épülő rendszert?

3. Mi értelme van a központi igazgató kinevezés intézményének ?

A 2017 után következő teljesen állami fenntartású rendszerben miért mű ködne jobban az

iskolafenntartás?

Várom megtisztelő válaszait:
Budapest, 2016, június 28 .

úhrhalmi Ágne s
országgyű lési képviselő
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